
  

Kommunstyrelsen 2017-06-07   

Reservation i ärende 7: 

Barn- och utbildningsnämnden med äskande om ersättning avseende fler 

elever i grundskolan  

Nämndens begäran sker mot bakgrund av ett beslut i kommunfullmäktige 2016-06-22 

(budgetbeslutet för 2017). 

Vid tidpunkten för beslutet kunde förutses att nämnden behövde tillägg för att betala 

undervisningen för en stor grupp nytillkommande elever. Antalet elever förändrades 

ständigt och det var endast möjligt att förutse att ökningen inte skulle stanna av. 

Kommunfullmäktiges beslut gav ett tydligt besked om hur ersättningen skulle beräknas 

för varje nytillkommande elev.  När en tillförlitlig prognos för elevantalets ökning inte 

fanns, gjordes bedömningen att ett belopp om 11 Mkr skulle kunna tillgodose nämndens 

behov av tillägg. Den summan reserverades hos kommunstyrelsen i avvaktan på att 

nämnden skulle redovisa hur stor elevökningen blev. 

När nämnden nu begär att få tillägg i enlighet med det verkliga utfallet, så har nämnden 

skäl att förvänta sig att ersättningen beräknas enligt det som sades i 

kommunfullmäktiges beslut: ”Om antal elever i grundskolan under 2017 ökar 

med mer än 10 elever (jämfört med BUNs budget 2017) ersätts nämnden 

per elev med summa beräknad på genomsnittskostnad per plats för 

motsvarande plats under 2016.” 

Nämnden sammanställde antalet tillkommande elever, gjorde beräkningar enligt 

kommunfullmäktiges anvisning och lämnade in en begäran om 14 658 182 kronor. 

Denna beräkning kan inte avvisas med hänvisning till en uppskattning från juni 2016 att 

11 miljoner skulle vara tillräckligt.  

Jag reserverar mig till förmån för yrkandet att bevilja barn- och utbildningsnämnden 

full ersättning enligt det tidigare beslutet i kommunfullmäktige. 

 

 

Lutz Rininsland 

Vänsterpartiet  2017-06-08 


